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63. møde.  

Tirsdag den 7. marts kl. 13.30. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Medlem af folketinget Arne Christiansen har 
meddelt mig, at han ønsker til ministeren 
for forureningsbekæmpelse at stille følgende 
spørgsmål: 

홢Hvilke foranstaltninger vil ministeren 
træffe for dels at standse forureningen af 
rekreative vandområder i f. eks. Nord- 
sjælland, dels at genoprette den naturlige 
fauna og flora i disse vandområder?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dagsor- 

denen for tingets spørgetid ì: morgen. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om meddelelse af orlov til folke- 
tingsmand Niels Jørgen Nielsen. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Dersom ingen gør indsigelse, vil j eg: betragte 
det som vedtaget, at den ønskede orlov 
meddeles fra og med den 7. marts d. å. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om indkaldelse af stedfortræde- 
ren for folketingsmand Niels Jørgen Nielsen. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Dersom ingen gør indsigelse, vil jeg betragte 
det som vedtaget, at stedfortræderen ind- 
kaldes. (Ophold). Det er vedtaget. Stedfor- 
træderen vil herefter blive indkaldt som 
midlertidigt medlem af folketinget fra og 
med den 7. marts d. å. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om valg til folketinget. (Om folke- 
tingsmedlemmers órlov med vederlag) [af 
Skytte m. fl.]. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
167) findes i tidenden sp. 3268). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst 'og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

i: 
Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til tredie 
behandling. 
vedtoges uden afstemning. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om lån til betaling af ejendoms- 
skatter for visse parcel- og rækkehuse. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 48) 
findes i tidenden sp. 2257, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sPr 621). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sat- 
tes til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang til 
tredje behandling 홢 홢 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 
tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod 
dette forslag, betragter jeg det som vedta- 
get. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lòv för Grønland om afgift af motor- 
køretøjer. 

(Lovforslaget (nr. 122) findes i tillæg A. 
sp. 2237, fremsættelsen i tidenden sp. 2861). 

Lovforslaget,sattes til forhandling. i - 
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Søren Bi Jørgensen: Der er to formål med 
dette lovforslag. Ministeren ønsker en be- 
stemmelse indføjet ,som punkt 2 i lovens § 3, 
hvis formål skulle være at hindre en omgå- 
else af loven. Det må åbenbart have været 
sådan, at der er nogle motorejere på Grøn- 
land, der har fundet ud af den fidus, at man 
kunne afmelde sin vogn og aflevere sine 
plader et par dage før den 1. oktober, hen- 
holdsvis 1. april, og på den måde blive fri 
for at betale afgift. Når disse datoer, på 
hvilke man skulle forudbetale sin afgift, var 
passeret, kunne man igen indregistrere vog- 
nen uden at skulle betale afgift. For at for- 
hindre misbrug, men vel også fordi der er et 
par kroner til landskassen i forslaget, synes 
jeg, det er rimeligt. 

Det andet ; formål med lovforslaget er 
ophævelse af révisionsparagraffen. Loven 
har virket i godt .2% år, og med den tilføjel- 
se, loven nu får, har landsrådet fundet det 
rimeligt, at man ophæver revisionsparagraf- 
fen, og loven har virket tilfredsstillende som 
helhed. , . *, 

Jeg vil gerne tilføje, at selv om revisions- 
paragraffen går ud, er det ikke ensbety- 
dende med, at vi ikke ved kommende lejlig- 
hed, hår vi skal til åt diskutere indkomstbe- 
skatning, eller vi skal til at diskutere jordle- 
jeafgift eller kapitalvindingsafgift, kan tage 
denne lovgivning op igen. Det samme gæl- 
der også, hvis landsrådet finder anledning 
til at forhøje, beløbet eller sætte det ned, så 
kan man også komme igen her. 

Jeg vil gerne sige, vi, kan tiltræde lovfor- 
slaget, som det ligger her. 

. Lembourn: Dét synes særdeles fornuftigt, 
at man ikke kan få nye nummerplader, når 
man ikke har betalt sin afgift, så jeg kan 
anbefale lovforslaget, og jeg har ikke noget 
ønske om udvalgsarbejde. 

Holger Hansen: Også jeg kan tiltræde for- 
slaget, og heller ikke jeg har ønske om noget 
udvalgsarbejde. 

Svend Haugaard: Den gældende afgifts- 
ordning for motorkøretøjer i Grønland er 
meget enkel, efter min mening også lidt for 
enkel, fordi den rammer for tilfældigt, og jeg 
kunne nok have tænkt mig en revision af 
disse forhold, men jeg bøjer mig for landsrå- 
dets indstilling. Dét må' naturligvis gøres 

muligt at opkræve skyldige afgifter før ny- 
registrering. Jeg har heller ikke noget ønske 
om udvalgsbehandling. 

Poul Dam: For at markere, at der er 5 
partier i folketinget, skal også jeg anbefale 
lovforslaget. 

Ministeren for Grønland (Knud Ilertling): 
Jeg takker for tilslutningen. Til hr. Svend 
Haugaard.kan jeg sige: vi håber på, at når 
vi ved, hvordan kommunernes skatteforhold 
bliver, så bliver denne lovgivning et af de 
områder, vi vender tilbage til og måske kan 
foretage principielle ændringer i. 

Hermed sluttede forhandlingen. 5' 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. > 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til 
udvalget angående forslag til lov om æn- 
dring af lov for Grønland om indførsel safgif- 
ter m. v. Hvis ingen gør indsigelse mod 
dette ,forslag,, betragter jeg det som vedta- 
get. (Ophold). Det ervedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: - 

Første behandling af forslag til lov om dron- 
ning Margrethe, den Andens cwilliste., ; 

(Lovforslaget (nr. 159) findes i. tillæg A. 
sp. 2639, fremsættelsen i tidenden sp. 3072). 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Sammen med denne sag foretages den næste 
sag på dagsordenen, nemlig: 

Første behandling af forslag til lov om'år- 
penge for dronning Ingrid. 

(Lovforslaget nr. 160) findes i tillæg A. 
sp. 2643, fremsættelsen i tidenden sp. 3072). 

Lovforslagene sattes til forhandling. *; 

Gorrsen: De af statsministeren i henhold 
til grundlovens §§ 10 og 11 fremsatte to lov- 
forslag, nr. 159 og nr. 160 om dronning Mar- 
grethe den Andens civilliste og om årpenge 
til dronning Ingrid, er nødvendiggjort af 
tronskiftet den 14. januar d: å., . og da bevil- 


